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Hem nalına hem mıhına

Metin Atamer / Fizik Mühendisi
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Zeytinciliğin 
sorunları görüşüldü

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

13 Mayıs 2012 tarihli yazısıdır.

BRIC ve MIST 

2’DE

4’TE

Kolejtepe’deki bina 
hastane için hazır 

ve en uygun mekan 

4’TE

4’TE

Şimdi size Türkiye’nin ekonomisi ile 
kafalarınızı karıştırıcı yeni bir oluşumdan 
söz edeceğim.

BRIC’i biliyorsunuz, Brezilya, Rusya, 
Hindistan ve Çin’in İngilizce baş 
harflerinden oluşan ve geleceğin ekonomik 
süper güçleri olmaya aday ülkeler. 

Bunu ilk kez Jim O'Neill 2001 yılında, 
Brezilya, Rusya, Hindistan ve Çin'in 
ilerde önemli rol oynayacağı tezini ortaya 
atmıştı. O yıllarda Goldman Sachs'ın baş 
iktisatçılığını yapan O'Neill dört ülkenin 
baş harflerinden oluşan ve İngilizce tuğla 
anlamına gelen BRIC kısaltmasıyla, dünya 
ekonomisinin en önemli 'yapı taşlarını' 
adlandırmış oluyordu.

Prof. Dr. Hasan Sözbilir 
Kahramanmaraş'taki depremi değerlendirdi 

“Kırılmalar, Sakçagöz, Yesemek 
ve Hacıpaşa faylarına kayacak”

6 Şubat 
depreminde kuzey 
kesimi kırılan 
Narlı fayının 
güney bölümünün 
kırılmasını henüz 
tamamlamadığı 
yönünde gözlemleri 
olduğunu söyleyen 
Sözbilir, "Bundan 
sonra kırılmaların 
Sakçagöz, Yesemek 
ve Hacıpaşa faylarına 
doğru göç etmesi 
beklenir" ifadelerini 
kulandı.

Henüz çocukken zaman zaman gittiğim 
ve oturduğumuz evin karşısında bulunan 
minaresi çift şerefeli bir cami vardı, bu 
camiyi her zaman hatırlarım. Bu caminin 
minaresine her namaz vaktinden evvel 
imam ‘Ali Hoca’, oflaya puflaya ilk şerefesine 
çıkar, iyice soluklandıktan sonra bir 
eli ile şerefenin küpeştesini tutar, diğer 
elinin başparmağını kulağının memesini 
bastırarak ezan okumaya başlardı. O 
yükseklikte belki insanın başı döneceği 
içindir mi neden bilmem, şerefenin 
kenarına sıkı sıkıya tutunurdu. 

2024-2025 eğitim öğretim yılı 
yarın başlıyor. Okul öncesi, ilkokul, 
ortaokul ve liselerde okuyan toplam 
20 milyon öğrenci ile 1,2 milyona 
yakın öğretmen ders başı yapacak. 
İstanbul'da trafiğe çıkacak 16 milyon 
öğrenci servisi nedeniyle kentte yarın 
okullarda 10.00-15.00 saatleri arasında 
eğitim öğretim yapılacak. 

Öğrencilerin, yaklaşık 3 ay süren 
yaz tatili sona erdi. Türkiye’deki 20 
milyona yakın öğrenci ile okullarda 
görevli 1,2 milyon öğretmen yarın yeni 
eğitim öğretim yılına başlayacak.

Bu eğitim öğretim yılında okul 
öncesi eğitim ile ilkokula yeni 
başlayan öğrenciler için okullar geçen 
hafta açılmış, bu öğrenciler uyum 
programına alınmıştı.

20 milyon öğrenci ders başı yapacak20 milyon öğrenci ders başı yapacak
Millî Eğitim Bakanlığının çalışma takvimine göre, 11-15 

Kasım 2024 tarihlerinde birinci dönem ara tatili yapılacak

’Yesemek için UNESCO süreci devam ediyor ama baraj projesi önüne bir engel oluşturuyor. 
Her ne kadar mahkeme kararlarıyla baraj projesi engellenmiş olsa da yapılmayacağına dair 
kesin bir bilgiye sahip değiliz. Eğer böyle bir proje hayata geçerse maalesef UNESCO sürecini 
baltalayacağı gibi Yesemek gibi çok değerli bir kültür alanına da olumsuz etkileri olacak”

Yesemek’in milyonlarca Yesemek’in milyonlarca 
turist çekme potansiyeli varturist çekme potansiyeli var

Gaziantep Üniversitesi Arkeoloji Bölümü Başkanı 
Prof. Dr. Atilla Engin, ‘’Yesemek, hem Gaziantep hem 
de Türkiye için büyük bir hazine ve milyonlarca turist 
çekme potansiyeli var. Yüzlerce heykele paha biçilemez. 
Her birini göz bebeğimiz gibi korumalıyız. Çünkü 
dünyada böyle ikinci bir heykel atölyesi yok. Nemrut 
Dağı, Kapadokya, Pamukkale ne ise Yesemek’te o’’ dedi. 

Yesemek Açık Hava 
Heykel Atölyesinin 
çok önemli olduğuna 
dikkat çeken Engin, 
‘’Yesemek Açık Hava 
Heykel Atölyesi aslında 
sadece Gaziantep’in 
değil, Türkiye’nin 
gözbebeği bir kültür 
varlığı. Önemi 
henüz yeterince 
anlaşılamamış olsa 
da dünyanın bilinen 
en eski ve en büyük 
heykel atölyesi. Burası 
aynı zamanda Hitit 
uygarlığının önemli 
merkezi olması 
Yesemek’i çok daha 
önemli hale getirdi’’ 
tespitini yaptı. 

Kepenk kapatmalar 
pidecilere sıçradı
Ülke genelinde baş gösteren ekonomik 

kriz tüm sektörlerde etkisini göstermeye 
devam ediyor. Birçok sektörde yaşanan 
kepenk kapatmalar, pide fırınlarına 
da yansıdı. Un, doğalgaz, maya, kağıt, 
işçilik poşet gibi girdilerin altından 
kalkamayan esnaf, birer birer sektörden 
çıkmaya başladı. 

KESK Gaziantep Kadın Meclisi, 2008 ile 2016 
yılları arasında 104 bin 531 çocuğun kaybolduğunu belirtti

Antep, en çok kayıp çocuk vakasının Antep, en çok kayıp çocuk vakasının 
yaşandığı iller arasında yer alıyoryaşandığı iller arasında yer alıyor

KESK Gaziantep Kadın Meclisi Sözcüsü 
Gülfidan Özpolat, ‘’En çok kayıp çocuk 
vakasının yaşandığı iller arasında ilk üçte olduğu 
ifade edilen Gaziantep’te kayıp vakalarına dair 
resmi bir veri ve açıklamaya ulaşılamazken, 
İçişleri Bakanlığı 2019 verilerine göre Türkiye’de 
yılda ortalama 10 bin çocuk kayboluyor. Bu 
da günde yaklaşık 32 çocuğun kaybolduğu 
anlamına geliyor’’ açıklamasını yaptı. 4’TE

Çocuklar, yap-boz eğitim 
sistemine maruz kalıyor

Okulların açılmasıyla birlikte hem öğrencileri hem de 
velileri bir heyecan sardı. Şahinbey ilçesine bağlı Şahintepe 
mahallesinde bulunan Adnan Menderes Ortaokulu’na giden 
veliler sınıfların kalabalık olduğunu görünce büyük şok yaşadı. 
Bu duruma tepki gösteren veliler, durumu CİMER’e bildirdi

4’TE

Yakacak fiyatlarının yükselmesi 
üzerine zeytin ağaçlarının kırılarak 
odun yerine kullanıldığı belirtildi. 

Zeytinyağının İnsan sağlığı 
bakımından çok yararlı olduğu 
vurgulandı.

Kilis Endüstri Meslek lisesinde 
«Bölge zeytinciliğinin durumu, 
sorunları ve çözüm yolları» konulu 
panel düzenlendi. Panele Vali 
Abdülkadir Aksu başkanlık etti. 
Tarım il müdürü Abdullah Şerbetçi, 
panele konuşmacı olarak katıldılar. 

Tabipler Odası Başkanı Prof. Dr. 
Kemal Bakır, toplum sorunlarına 
karşı duyarsız davranmakta direnen 
yerel yöneticilere seslendi: "Eğitim 
ve sağlık sorunlarını çözememiş bir 
kent marka olmaktan söz edemez" 
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ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
NECCAR ECZANESİ

Eyüpoğlu Mahallesi Değirmen Sokak No:5/B (Ersin 
Arslan Devlet Hst. civarı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 221 2002
CANLAR ECZANESİ

ULAŞ MAHALLESİ 24 NOLU CADDE NO21/A 
(kurbanbaba gençlik merkezi arkası kurbanbaba sağlık 

ocağı karşısı) / ŞAHİNBEY / Telefon : 2506400
KARDELEN ECZANESİ

Nuripazarbaşı Mahallesi Özdemirbey Caddesi No: 14/A 
(Yaşam Hastanesi Karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 03422502617
ALTUNDAŞ ECZANESİ

Binevler mahallesi üniversite bulvarı 162/B Şahinbey 
(Akademi Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 336 1015
KÜMPERLİ ECZANESİ

ibni sina mahallesi 190011 nolu cadde e blok no:3EJ / 
ŞAHİNBEY / Telefon : 0544 528 30 01

CEVİZLİ ECZANESİ
Güneykent Mahallesi 102282 Nolu Sokak No:2 (Sembol 

Market ve Türk Petrol Karşısı Beşyüzevler Sağlık Ocağı 
Yanı)(defa life hastanesi civarı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 502 09 37
HELİN ILGIT ECZANESİ

DENİZ MAHALLESİ, 83039 NOLU SOKAK NO:40/A 
(DENİZ SEMT PAZARI VE TÜRKİYE PETROLLERİ 

ARKASI, YENİ İŞKUR BİNASI ÇAPRAZI, M.ALİ 
ÖZKARA ASM) / ŞAHİNBEY / Telefon : 342 3600422

ARICI ECZANESİ
Şahintepe mahallesi Turkuaz Sitesi 133374 Nolu Sokak 

3A/E Şahinbey/Gaziantep (Hasan Hoca Cami karşısı) / 
Telefon : 05541403095-03425023272

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
KAPLAN ECZANESİ

Mücahitler Mah 52009 Nolu Cad No:34/C(Eski Primer 
Hastanesi Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 326 33 44
NİSA KOÇAK ECZANESİ

Mücahitler Mah. Ali Fuat Cebesoy Bulvarı No:70/ B 
Çetinkaya-Kalyon Kavşağı Arası ı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 321 26 26

TUTAR ECZANESİ
Emek Mahallesi Cemil Alevli Caddesi No:24/B (Eski 

cahit nakıboğlu okulları karşısı, nükhet alevli ersoy sağlık 
ocağı çaprazı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 322 00 22
TATAR ECZANESI

Fevzi Çakmak Bul. 42/B(25 Aralık Devlet Hastanesi 
Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0 342 338 28 30
YAŞAMALI ECZANESİ

Çıksorut Yeni Mh. 43 sokak No: 3/A (Çıksorut Güven 
Karakolu yanı, Fatih cami civarı, Çıksorut sağlık ocağı 

karşısı ) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0506 930 40 27

CAN BİRECİK ECZANESİ
Pirsultan Mah. 59088 Nolu Sok No:10/A(Şehitkamil 

Devlet Hastanesi Poliklinikler Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 323 00 08

BETÜL ECZANESİ
Beykent mahallesi 85096. Sokak 1/AB-1/AC Beykent 

Muhtarlığı yanı / 
ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0546 851 55 88
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

dört ülkenin baş harflerinden 
oluşan ve İngilizce tuğla 
anlamına gelen BRIC 
kısaltmasıyla, dünya 
ekonomisinin en önemli ‘yapı 
taşlarını’ adlandırmış oluyordu. 
BRIC’in üç boyutlu tanımı ise 
şöyle:

BRIC ülkeleri dünya 
yüzölçümünün yüzde 28,7’sini, 
nüfusunun yüzde 41,7’sini 
kapsıyor; katışıklı ulusal gelirin 
(Satın alma paritesine göre artık 
böyle ifade ediliyor) GSYİH 
yüzde 24,4’ünü yaklaşık 19,5 
triyon dolar yapısında toplayarak 
ABD’nin 15 trilyon dolar 
olan GSYİH’na fark atıyorlar. 
(Türkiye’nin GSYİH’sı ise 1 
trilyon 54 milyar USD!). BRIC’e 
giden yabancı yatırımlar da 
dünyanın yüzde 16,6’sı. 187 ülke 
içindeki İnsani Kalkınma İndeksi 
(HDI) sıramaları ise şöyle: B:84; 
R:66; I:134; C:101.

21. yüzyılın ilk yarısına 
damgasını vuracaklar BRIC 
ülkeleri. Jim O’Neil’in yaptığı 
2009 tarihli çalışmaya göre, 
BRIC ülkeleri topluca biçimde 
Trilateral’i (ABD, AB, Japonya) 
2020 sonu veya 2030 başında 
yakalayacaklarmış. AB’nin 
ağababası Almanya’yı, Brezilya ve 
Rusya 2029’da, Hindistan 2024’te 
yakalayacaklarmış. Çin zaten 
ABD dışındakileri yakaladı ve 
ayrıca ABD’nin ensesinde boza 
pişirmeye başladı bile! Ayrıca 
son zirvede de iyice açığa çıkan 
biçimde ortak bir akçal dizge 
(dolar ve avro dışı para birimi 

kullanma, örnekse Yuan, bir 
kalkınma-yatırım bankası kurma 
vb.) oluşumu söz konusu.

                      ***
BRIC böyle…
Şimdi asıl gelelim MIST’e.
Bu da Jim O’Neill’ın buluşu 

ve ilk kez 2 hafta önce 
Economist dergisinde açıkladı. 
Yine ülkelerin İngilizce baş 
harflerinden oluşan bir kelime, 
puslu, bugu demek. Meksika 
Endonezya, Güney Kore, Türkiye. 
(Mexico, Indonesia, South Korea, 
Turkey)

O’Neill, MIST’in de BRIC 
gibi dünya ekonomisini 
şekillendirecek ülkeler 
grubu olduğuna işaret 
ederek, Türkiye’nin özellikle 
Ortadoğu’nun lideri olma 
yolunda önemli ilerleme 
kaydettiğini belirtiyor.

Economist dergisi İstanbul’daki 
Galata Kulesi’ni, yabancı 
sermayenin Türkiye’deki verimli 
varlığını sembolize ettiğini 
ifade ederek kulenin 6’ıncı 
yüzyılda keresteden yapılan bir 
denizfeneri olduğu ancak 1348 
yılında Cenevizliler tarafından 
taştan bir kuleye dönüştürüldüğü 
anlatılıyor.

                      ***
Türkiye’nin 2010 ve 2011 

büyüme oranları olan yüzde 9 ve 
yüzde 8.5 Çin’in büyüme oranı 
ile karşılaştırılarak Türkiye’nin 
ekonomik gücü vurgulanıyor.

75 milyon olan nüfusumuzun 
2050 yılında 92 milyon olacağını, 
bir kısmı özelleştirilen Türk 

Hava Yollarının 2011’de 150 ayrı 
kente 17 milyon yolcu taşıdığı 
anlatılarak, 10 bin dolar olan 
kişi başı gelirin henüz zengin 
ülkelerin uzağında olduğu ancak 
gelişmelerin yakın bir gelecekte 
bu rakamı çok değiştireceği ifade 
edilirken, Türkiye’nin jeostratejik 
konumu Galata Kulesi’nden önce 
de tarih boyunca hep önemini 
korumuştur deniliyor.

                      ***
Yazının sonunda da 

Türkiye’nin problemlerine 
değiniliyor. En büyük problemin 
cari açık olduğu, bunun da 
Türkiye’ye yeni yatırımların 
gelmesinde engelleyici bir 
faktör olduğu vurgulanırken 
yazıda bütün bunları görmek 
için Galata Kulesi’nin tepesine 
çıkmaya gerek yok deniyor.

                      ***
Economist’teki bu yazıyı size 

tercüme ettikten sonra kendi 
yorumumu da eklemek isterim.

Gerek yok deniyor ama ben 
Galata Kulesi’ne çıkıp durumu 
bir de oradan görmek istedim.

Görünen şu:
Gelir dağılımı o kadar bozuk 

ve adaletsiz ki, yabancıları 
cezbeden ülkenin rakamları, 
ülkenin kendi halkını hiç mi hiç 
mutlu etmiyor.

Antep’teki önemli bir bankanın 
müdürünün şu yorumu herşeyi 
daha iyi özetliyor:

Organize Sanayi Bölgesi’ndeki 
refah şehre yansımıyor!

Bu yorumu ve anlayışı bütün 
Türkiye’ye teşmil edebilirsiniz!

BRIC ve MIST 

Kamuoyunu ciddiye almak
Gaziantep Milletvekili Şamil 

Tayyar, Star gazetesindeki 
köşesinde Gaziantep Emniyeti 
ile ilgili çok ağır ithamda 
bulundu. 

Bunun üzerine MHP 
Gaziantep Milletvekili ve MHP 
Genel Başkan Yardımcısı Semih 
Yalçın TBMM Başkanlığına 
soru önergesi verdi.

CHP Gaziantep Milletvekili 
Ali Serindağ’da herhalde bizim 
gibi şaşkınlık ve merak içinde 
olsa gerek Yalçın’dan geri 
kalmadı ve bir soru önergesi de 
o verdi.

Şamil Tayyar, Star 
Gazetesi’nde; “… Ancak 
Gaziantep emniyetinde, bazı 
yerel siyasi unsurlar ve çıkar 
odaklarıyla irtibatlı grupların 
olduğu doğrudur…” diye yazdı 
ama daha ağırını da sözlü 
demeç olarak verdi.

Gaziantep Savcılığı’nın 
bu konuda hiç bir açıklama 
yapmaması, belki bir 
hazırlığı veya soruşturmayı 
bekliyor olabilir. Ama, en 
azından bu aşamada olduğu 
da açıklanabilirdi. Böylece 
kamuoyu da işin üzerinde ciddi 
olarak durulduğunu öğrenir, 
rahatlardı.

                   ***
Serindağ ile telefonda 

konuştum. 
“İtham o kadar ağır ki, daha 

ne söylenebilir bilmiyorum. 

Gaziantep’in ticaretini, 
siyasetini ve sermayesini dizayn 
etmeye çalışan bir örgüt var. Bu 
örgütün içinde de Gaziantep 
Emniyeti var, yerel siyasetçiler 
var” diyor. “Yani, bu iddialar 
doğruysa, inanılmaz korkunç 
bir örgütle karşı karşıyayız 
demektir. Üstelik bu iddiaların 
sahibi sıradan birisi değil, bir 
iktidar milletvekili” diye de 
ekliyor.

                     ***
Kabine değişikliğinde Şamil 

Tayyar’ın İçişleri Bakanlığı’na 
getirileceği iddia ediliyor. 
Dilerim gerçekleşir, bu 
iddiaların üzerine ciddiyete 
gidilir.

Savcılığın eğer kamuoyunu 
aydınlatmaya yönelik bir 
hazırlığı varsa, şimdiye kadar 
tatmin edici hiç bir açıklama 
yapılmayan faili meçhul 
konular da dahil edilebilir.

Muammer Aksoy 
Bulvarı’ndaki kadın cinayeti, 
OSB’de Captagon imal 
ettiği iddası ile aranan 
Reşat Kaleoğlu’nun hala 
yakalanamaması, Emine 
Düzkaya cinayetindeki polisin 
ihmali iddiaları ile ilgili tatmin 
edici açıklama yapılması 
bekleniyor.

Şimdi size Türkiye’nin ekonomisi 
ile kafalarınızı karıştırıcı yeni bir 
oluşumdan söz edeceğim.

BRIC’i biliyorsunuz, Brezilya, 
Rusya, Hindistan ve Çin’in 
İngilizce baş harflerinden oluşan ve 
geleceğin ekonomik süper güçleri 
olmaya aday ülkeler. 

Bunu ilk kez Jim O’Neill 2001 
yılında, Brezilya, Rusya, Hindistan 
ve Çin’in ilerde önemli rol 
oynayacağı tezini ortaya atmıştı. 
O yıllarda Goldman Sachs’ın baş 
iktisatçılığını yapan O’Neill

Aykut Tuzcu’nun 
13 Mayıs 2012

tarihli yazısıdır

CHP Karabük Milletvekili Cevdet Akay, 
pazartesi günü yeniden çalacak okul zili 
öncesinde öğrenci masraflarını kalem kalem 
hesapladı. Beslenmeden giyime, kırtasiye 
ürünlerinden ulaşıma kadar her grupta velilerin 
eğitim masraflarının katlandığına dikkat çeken 
Cevdet Akay’ın yaptığı hesaplamaya göre 
ilkokula giden bir öğrenci için velilerin yapması 

gereken harcama tutarı bu yıl 56 bin lirayı aştı.
Kırtasiye masrafları 11 kat arttı

Sözcü'den Deniz Ayhan'ın haberine göre, 
ilkokul öğrencisinin 2018’de 6.691 TL olan 
eğitim masrafı, yeni eğitim-öğretim yılından 
önce 56 bin 84 TL’ye ulaşarak yüzde 738 arttı. 
Bu dönemde velilerin giyim masrafı yüzde 
1.163, kırtasiye ürünleri masrafı yüzde 1.088, 

ulaşım masrafı yüzde 851, beslenme masrafı 
ise yüzde 416 arttı. Akay’ın hesaplamasına 
göre 2018’de 24.9 TL olan çantanın fiyatı bu yıl 
379 TL’yi buldu.

Servis 40 bin TL
Öğrenci çantasının değişmez ürünlerinden 

kalem kutusunun fiyatı 3.9 TL’den 79 TL’ye, 
silgi seti 5.95 TL’den 59 TL’ye, büyük defter 
6.5 TL’den 59 TL’ye, kurşun kalem seti ise 
2.5 TL’den 29.5 TL’ye yükseldi. 2018’de 2 
basamaklı olan giyim ürünlerinin fiyatı 
neredeyse 1.000 TL’ye ulaştı. Eşofman 
takımının fiyatı 800 lirayı, ayakkabı ve uzun 
kollu hırkanın fiyatı 600 lirayı, pantolon ise 
450 lirayı buldu. Öğrencinin yıllık servis 
maliyeti ise bu dönemde 4.275 TL’den 40.671 
TL’ye çıktı.

''Ekonomide enkaz yarattılar''
Öğrenciyi doyurmayacak küçük bir 

beslenme menüsü ise 2 bin 10 liradan 10 bin 
380 liraya çıktığını hesaplayan Cevdet Akay, 
ekonomik krizin sebebi olarak iktidarı işaret 
etti. “İhtiyaçları karşılanmayan evlatlarımız 
eğitimlerinden geri kalıyor” diyen Akay, “Her 
alanda büyük bir enkaz yaratan AKP iktidarı 
7’den 70’e tüm kesimleri mağdur ediyor. 7 
yaşındaki evladımıza da 70 yaşındaki emekli 
büyüklerimize de sefaleti layık gördü¬ğünü 
attığı her adımda net bir şekilde gösteriyor” 
ifadelerini kullandı. T24

Eğitim masrafları altı Eğitim masrafları altı 
yılda yüzde 738 zamlandıyılda yüzde 738 zamlandı

Yarın başlayacak yeni eğitim-öğretim yılından önce velilerin okul alışverişi yavaş yavaş biterken, eğitim 
masrafları yıllar içerisinde katlandı. Türkiye’nin cumhurbaşkanlığı hükümet sistemine geçtiği 2018 yılından bu 
yana eğitim masrafları yüzde 738 artarken, çocukların en temel hakları arasında eğitim bile giderek lüks oldu. 

Tekel Bayileri Yardımlaşma Derneği 
(TBYD) Başkanı Erol Dündar, çay 
fiyatlarına yüzde 18 zam yapıldığını 
duyurdu.

Tekel Bayileri Yardımlaşma Derneği 
(TBYD) Başkanı Erol Dündar, 
ÇAYKUR'un çay fiyatlarına zam yaptığını 
duyurdu.

Sosyal medya hesabından paylaşım yapan 
Dündar, çaya yüzde 18 zam geldiğini 
duyurdu. Artıgerçek

Dündar'ın paylaştığı yeni zamlı tarifesi şu 
şekilde:

Çaya yüzde 18 zam geldi
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Kilis Endüstri Meslek lisesinde 
«Bölge zeytinciliğinin durumu, 
sorunları ve çözüm yolları» 
konulu panel düzenlendi. Panele 
Vali Abdülkadir Aksu başkanlık 
etti. Tarım il müdürü Abdullah 
Şerbetçi, Zirai Araştırma 
Enstitüsü Müdürü Ahmet 
Münir Bilge, Ziraat Yüksek 
Mühendisi Azmi Ulusaraç, 
Ziraat Yüksek Mühendisi 
Nizamettin Ataseven, Ülfet 
Genel Müdürü Mehmet Ali 
Yiğitbaş ve Osman Sayın panele 
konuşmacı olarak katıldılar. 

Panele dinleyici olarak, Kilis 
kaymakamı, Gaziantep Belediye 
Başkanı, Güneydoğu Tarım 
Satış Kooperatifleri Birliği Genel 
müdürü ve çok sayıda zeytin 
üreticisi katıldılar. Vali yaptığı 
açış konuşmasında zeytinin 
asıl kaynağının Güneydoğu 
Anadolu bölgesi olduğunu 
vurgulayarak «Bölgemizin 
en önemli ürünü olan zeytin, 
yüce kitabımızda hakkında 
tek ayet olan üründür» dedi. 
Aksu, görüşmelerin hükümet 
nezdinde gerekli yerlere 
iletilerek, çözümler bulunmaya 
çalışılacağını belirtti. 

Tarım İl Müdürü 
müdürlüğünün faaliyetleri 

konusunda, Zirai Araştırma 
Enstitüsü Müdürü Ahmet 
Münir Bilge'de enstitünün 
çalışmaları hakkında açık 
lamalarda bulundular. Ziraat 
Yüksek Mühendisi Azmi 
Ulusaraç, zeytinin tarihi 
geçmişi hakkında açıklamalar 
da bulunarak, zeytinciliğin 
Türkiye'den tüm dünyaya 
yayıldığım söyledi. 

Ulusaraç, dünyada 8 
milyon hektar alanda zeytin 
yetiştirildiğini, bunun yüzde 
97 sinin Akdeniz kıyısında yer 
aldığını açıkladı. Zeytincilikte 
İspanya, İtalya, Yunanistan'dan 
sonra dördüncü sırada 
bulunduğunu, Türkiye' de 
810 bin hektar alan da 82 
milyon ağaç bulunduğunu 
belirtti. Türkiye'de yıllık 
zeytin üretiminin 750 bin 
ton olduğunu vurgulayan 
Ulusaraç, bunun yüzde 80 inin 
yağ olarak değerlendirildiğini, 
Türkiye'nin zeytinyağı üretimin 
112 bin tonla dördüncü sırada 
bulunduğunu söyledi. Panele 
katılan konuşmacılar tarafından 
Türkiye'de zeytin üretimin de 
Gaziantep'in 4 milyon 511 bin 
tonla yüz de 5,5 lik bir orana 
sahip olduğu vurgulandı. 

1983 yılı zeytin üretici fiyatları 
ortalama sının 210, tüketici 
fiyatları ortalamasının ise 280 
lira olduğu belirterek, üretici 
ve tüketici fiyatları arasındaki 
farkın az olmasına dikkat 
çekildi.

 Konuşmacılar, yakacak 
fiyatlarını yükselmesi sonucu, 
zeytin ağaçlarının kesilmeye 
başladığını, zeytin üretiminin 
düşmesiyle, nebati yağ 
fiyatlarının arttığını belirttiler. 
Ayrıca budama seklinin ilkel 
olmasının, pamuklu bit ve 
zeytin sineği gibi haşerelere 
karşı yeterli mücadelenin 
yapılamamasının, zeytinlerin 
çuvallarda çok uzun süreler 
bekletilmesinin olumsuz etkileri 
olduğu açıklandı. 

Zeytinciliği ve zeytin 
üreticisi hakkındaki kanun 
ve kararnamelerin yeniden 
düzenlenmesi gerektiğine 
dikkat çekilerek, iç tüketime 
ve ihracata uygun zeytin 
üretilebilmesi için standartların 
zorlanması gerektiği açıklandı. 
Yapılan istatistiklerin insan 
sağlığı yönünden zeytinyağının 
diğer yağlara oranla kolesterol 
ve lipid yönünden daha az 
zararlı olduğu açıklandı.

Gaziantep Belediye Başkanı 
Ömer Arpacıoğlu'nun “Ben 
gazete okumam” diye övünmesi 
ve Gazianteplilerin basına 
yansıyan şikayetlerine kulak 
tıkaması Anadolu Basın Birliği 
Genel Merkezince kınandı. 

Basın darbe vurmak isteyen 
Arpacıoğlu’nun bu tutum ve 
davranışı Anadolu Basın Birliği 
Genel Başkanı Lütfü Akcan 
tarafından İçişleri Bakanı 
Yıldırım Akbulut’a şikayet edildi. 

Lütfü Akcan, genel merkezin 
kınama kararını bir telgrafla 
Gaziantep Valisi Abdülkadir 
Aksu'ya ve Belediye başkanı 
Ömer Arpacıoğlu'na da bildirdi. 
Anadolu Basın Birliği Genel 
Başkanının İçişleri bakanına, 
Gaziantep Valisine ve belediye 
başkanına çektiği telgrafları 
aşağıda yayınlıyoruz 

Sayın Yıldırım Akbulut 
İçişleri Bakanı 
Ankara
Gaziantep ili Belediye Başkanı 

Sayın Ömer Arpacıoğlu’nun 
Gaziantep ilinde yayınlanan 
Yerel Gazete üzerinde, maddi 
baskılar uygulayarak susturma 
politikası izlediğini Genel 
Merkezimize gelen gazetelerden 
üzüntü ile okuyup öğrenmiş 
bulunuyorum. 

Belediye başkanlarının 
başarı grafikleri kamuoyunda 
Yerel Basın yayınları ile 
değerlendirileceği bir gerçektir. 
Bu gerçeği göremeyen Gaziantep 
Belediye Başkanı’nın olumsuz 
etkiler yaratan bahse konu 
tutumundan vazgeçmesi için 
tarafınızdan uyarılmasını arz 
eder, bu vesile ile derin saygılar 
sunarım. 

Anadolu Basın Birliği Genel 
Başkanı A. Lütfü Akcan 

Sayın Vali Abdülkadir 
Aksu GAZİANTEP İliniz 
Belediye Başkanı Sayın Ömer 
Arpacıoğlu'nun İlinizde 
yayınlanan Yerel Basınla bir 
kopukluk içerisinde olup 
Gazeteleri okumadığı gibi 
onlara da susturmak için 
maddi baskılarda bulunmak 
istediğini Birliğimize gelen 
gazetelerden okuyarak üzüntü 
ile öğrenmiş bulunuyorum. 
Anadolu Basınının dostu 
ve koruyucusu olarak kabul 
ettiğimiz zatıalinizin bu üzücü 
konunun üzerine eğilerek Basın 
ile Belediye Başkanı arasında 
barışçı ve sağlıklı bir ortam 
yaratacağınıza olan inanç ve 
güvenimle Saygılar sunarım.

Anadolu Basın Birliği Genel 
Başkanı A. Lütfü Akcan

Sayın Ömer Arpacıoğlu 
Belediye Başkanı GAZİANTEP 

İlinizde yayınlanan ve 
Birliğimize gelen gazetelerden 
Yerel Basını okumadığınız 
onlara maddi baskılarda 
bulunduğunuzu üzülerek 
öğrenmiş bulunuyorum. Hür 
Demokratik parlamenter rejimin 
teminatı yerel basındır. Bu 
basının varlığını kabul etmeyen 
yönetim ve yöneticilerin 
akıbetleri yakın tarihimizde 
görülmüştür. Bu acı tablolar 
ülkeye daima zararlı olmuştur.

Böyle bir tutum için de 
olmanızdan duyduğum 
üzüntümü belirtirken Yerel 
Basının Temsilcisi olan 
birliğimiz ülkenin sağlıklı 
ortamda, sevgi ve saygı birlik ve 
beraberlik içerisinde kalkınacağı 
inancı içerisinde hizmet 
vermekte ve üyelerimizde bu 
anlayışla yerel basın görevlerini 
yapmaktadır. Bütün gücümüzle 
de onları desteklemekteyiz.

Yerel Basın ile iyi bir diyaloga 
gireceğiniz ümidi içerisinde 
olduğumu belirtirken bu hatalı 
tutumunuzu düzeltilmesi 
yönünden konu ilgili mercilere 
de duyurulmuştur. Saygılarımla.

Anadolu Basın Birliği Genel 
Başkanı A. Lütfü Akcan

Zeytinciliğin sorunları görüşüldüZeytinciliğin sorunları görüşüldü
Yakacak fiyatlarının yükselmesi üzerine zeytin ağaçlarının kırılarak odun yerine kullanıldığı 

belirtildi.  Zeytinyağının İnsan sağlığı bakımından çok yararlı olduğu vurgulandı.

Anadolu Basın Birliği Genel Merkezi

Gaziantep Belediye Başkanını İçişleri Bakanlığına şikayet etti
Ömer Arpacıoğlu’nun Gaziantep basınını susturmak için uyguladığı metot, 

Anadolu Basın Birliği Genel Merkezince protesto edildi Genel Başkan Lütfü 
Akcan, belediye başkanının “Ben gazete okumam” diye övünmesini de kınadı.

Yerel imkanlar çözümleri hızlandırır 
Sağlık sorununun çözümü için uzun 

vadeli projeler gerektiğine ancak uzun 
vadeli projelerin gerçekleşmesini beklerken 
mevcut sorunların daha da artabileceğine 
dikkat çeken Bakır, "Bu kentin marka 
şehir olmadığı artık bilinen bir gerçek. 
Eğitim ve sağlık sorunların çözememiş 
bir kentin marka olması mümkün değil. 
Bunu Aralık ayındaki Kent Konseyi'nde 
de dile getirdim. Orada konuşan Çocuk 
Hastanesi Başhekimi Mehmet Berk de 
Çocuk Hastanesi'ndeki yoğunluğu anlattı. 
Toplantıya katılanlar, belki sağlık sorunun 
bu denli biriktiğini düşünmüyordu. Ancak 
sağlıkta geri olduğumuz bir gerçek. Bu 
gerçeklerden kaçmak ve bu gerçekleri 
görmezden gelmek sorunları azaltmaz, 
aksine artırır. Çocuk Hastanesi'nde 
bir yatakta 2-3 çocuk yatıyor. Bunların 
yanında kalan ebeveynlerini de hesaba 
katarsak bir hastane odasındaki yoğunluğu 
düşünebiliyor musunuz?" diye konuştu. 

Var olan olanaklar harekete geçirilmeli 
Sağlık sorunlarının çözümü için bir 

yerden başlanması ve mevcut olanakların 
bir an önce harekete geçirilmesi gerektiğini 
ifade eden Bakır, "Kolejtepe'deki Tıp 
Fakültesi Şahinbey Araştırma ve Uygulama 
Hastanesi'nin yeri şu anda boş. Burası 
yıllardır hastane olarak kullanıldığından 

aynı işlev için çok uygun. Sağlık 
Müdürlüğü, Tabipler Odası ve toplumun 
önemli bir kısmı burasının hastane olarak 
kalması gerektiğini düşünüyor. Biz de 
bu konuda düşüncemizi açıkladık ve 
her zaman bu düşüncemizi tartışmaya 
açabiliriz. Sağlık alanında hizmet veren bu 
işle meşgul tüm sivil toplum örgütleri ve 
yerel yöneticiler bürokratlar bir araya gelip 
tartışmalı ve en sağlıklı karar alınmalı. 
Burada asla bireysel davranmıyoruz, 
bizim için toplumun öncelikleri ve faydası 
önemli. İnanıyoruz ki burası hastane 
olarak kalırsa topluma daha faydalı olur" 
diye konuştu.

Hiç kimse kişisel olarak düşünmüyor 
Bakır, konunun otoriteleri ve 

yöneticilerinin bir araya gelip buranın 
en sağlıklı şekilde değerlendirilebilmesi 
için görüş açıklaması ve oturumun 
sonunda da ortak bir karar çıkarılması 
gerektiğine işaret ederken, "Burada hiç 
kimse kişisel olarak düşünmüyor. Ama 
bir de Gaziantep'in sağlık tablosu var. Bu 
sağlık tablosunda da ihtiyaçlar özellikle 
de öncelikli ihtiyaçların neler olduğu var. 
Gaziantep ifade edildiği gibi marka şehir 
değil. Bu nedenle insanların elini başının 
arasına alıp düşünmesi gerekiyor" dedi. 

Eksiklikler için 
gereken çalışmaları yaparız 

Kolejtepe'deki hastane binasının minimal 
harcamalarla ciddi anlamda bir sağlık 
merkezi haline getirilebileceğine dikkat 
çeken Bakır sözlerini şöyle sürdürdü: 
"Kolejtepe'deki bina hastane olarak 
kullanılabilecek en uygun mekan. Yerel 
yöneticiler hastane yeri, sağlık ocağı yeri 
gösterebileceklerini ifade ediyorlar. Bunlar 
olumlu gelişmeler. Yine hastane ve sağlık 
ocaklarının yapılması çok iyi olur. Ancak 
bugün için başlanacak bile olsa genel 
bütçeden sağlığa ayrılan pay belli. Uzun 
vadeli hizmet olarak iyi, fakat bugün için 
Gaziantep'in özellikle çocuk hastanesi- 
ne ihtiyacı var. Bu ihtiyacı giderecek 
bina şu anda mevcutsa mevcut olanın 
değerlendirilmesi gerektiğine inanıyoruz. 
Bunun içinde biz hekimler olarak 
Kolejtepe binasının çok uygun olduğunu 
düşünüyoruz. Binanın hastane olarak 
kullanılması için elbette bir takım eksikleri 
var. Fakat binanın tadili, mefruşatı ve 
teknolojik donanım açısından birebir 
çalışıp, bir an önce hayata geçirilmesine 
katkı sunabiliriz. Burası için Gaziantepliler 
‘in destek olacağına inanıyoruz" şeklinde 
açıklama yaptı. Bakır, sağlık yatırımları 
için bütçenin sınırlı ödeneğinden yardım 
beklemektense, var olan kaynakların 
hayata geçirilmesi gerektiğini sözlerine 
ekledi.

Tabipler Odası Başkanı Prof. Dr. Kemal Bakır, toplum sorunlarına 
karşı duyarsız davranmakta direnen yerel yöneticilere seslendi: "Eğitim ve 

sağlık sorunlarını çözememiş bir kent marka olmaktan söz edemez" 

Kolejtepe'deki bina, hastane Kolejtepe'deki bina, hastane 
için hazır ve en uygun mekan için hazır ve en uygun mekan 

Tabipler Odası Başkanı Prof. Dr. Kemal Bakır, Kolejtepe'deki hastane binasının minimal 
harcamalarla ciddi anlamda bir sağlık merkezi haline getirilebileceğine dikkat çekerken, "Eğitim 
ve sağlık sorunlarını çözememiş bir kentin marka olması mümkün değil. Sağlıkta geri olduğumuz 
bir gerçek. Bu gerçeklerden kaçmak ve görmezden gelmek sorunları azaltmaz, aksine artırır. Çocuk 
Hastanesi'nde bir yatakta 3 çocuk yatıyor. Kolejtepe'deki bina hastane olarak kullanılabilecek en 
uygun mekan. Kent yöneticileri bir araya gelip bu konuyu çözüme kavuşturmalı" dedi.

 Bilgin, Türkiye-UNICEF işbirliğinde 
hazırlanıp uygulamaya konan ve 17 Haziran 
2003 tarihinde Gaziantep'te başlatılan 
"Kız Çocuklarının Okullaşması" konulu 
toplantıdaki konuşmasında, eğitimin her 
ülke için hayati öneme sahip olduğunu 
söyledi. 

Güneydoğu Anadolu Bölgesi'nde yer 
alan iller arasında bulunan Gaziantep'te, 
okula gitmeyen kız öğrenci sayısının az 
olmasının sevindirici olduğunu dile getiren 
Bilgin, "Örneğin, komşu ilimiz Şanlıurfa'da 
okula gitmeyen kız öğrenci sayısı 60 
bin. Gaziantep'te ise bu sayı 4 bin 777. 
Amacımız, bu sayıyı daha da düşürmek" 
diye konuştu. Bilgin, ailelerin çocuklarını 
okula göndermelerinin yasal bir zorunluluk 
olduğuna dikkati çekerek, "çocuklarını 
okula göndermeyen ailelere 1.5 milyar lira 

para cezası veriliyordu. Ancak, çocuklarını 
okula göndermeyen ailelerin fakir aileler 
olduğunu bildiğimiz için, cezaya çarptırılan 
ailelerin, çocuklarını okula göndermeleri ile 
birlikte bu para cezasını almaktan vazgeçtik" 
dedi. Gelişmiş ve kalkınmış bir ülke olmak 
için eğitimde istenilen seviyeye ulaşmak 
zorunda olduğumuz ifade eden Vali Bilgin, 
şunları kaydetti: "Dünyadaki tüm gelişmiş 
ülkelere baktığımız zaman eğitimde 
gelişmiş olduklarını görüyoruz. Bir ülkenin, 
kalkınması ve gelişmesi ancak ve ancak 
eğitim ile mümkün olabilir. Biz, bu konuda 
valilik olarak, başlattığımız kampanya ile 
eğitime destek olmaya çalışıyoruz. Tabi ki 
eğitimde en önemli sorun derslik ihtiyacı. 
Yeni okullara, yeni dersliklere ihtiyacımız 
var. Hayırseverlerimizden de bu konuda 
destek bekliyoruz."

Vali Bilgin, okula gitmeyen 
kız öğrenci sayısını 4 bin 777 olarak açıkladı 

Eğitim her ülke için 
hayati öneme sahip 

Vali Lütfullah Bilgin, hedeflerinin okul çağına gelmiş tüm 
çocukların okula gitmesini sağlamak olduğunu belirterek, 
"İlimizde okula gitmeyen kız öğrenci sayısı 4 bin 777" dedi.

Haydi Kızlar Okula Kampanyası'nın 
kentimizde başarılı olmadığını 
açıklayan Eğitim Sen Şube Başkanı 
Mehmet Bozgeyik, kampanya öncesinde 
eğitimcilerin bir araya getirilerek 
fikirlerinin alınmadığını, bunun projenin 
başarısını olumsuz etkilediğini söyledi. 

İşin taraflarının görüşü alınmadı 
"Velilerin dahil edilmediği bir 

eğitim projesi başarılı olamaz" diyen 
Bozgeyik, "Milli Eğitim Bakanlığı'nın 
iki yıldır devam eden Haydi Kızlar 
Okula Kampanyası'na ilimizin de 
dahil edilmesi bizi sevindirdi. Ancak 
kampanya öncesinde, eğitimle ilgili 

sivil toplum örgütleri, sendikalar ve 
eğitimcilerin söz konusu projeyle ilgili 
bilgisine başvurulmadı. Eylül ayında 
Milli Eğitim'de oluşturulan komisyon, 
kız çocuklarının okullaşmasına önemli 
katkı sağlayamadı. Çünkü işin ta- 
raflarının görüşü alınmadan yapıldı. 
Son derece güzel düşünceler için yola 
çıkılan kampanyanın kızları okula 
kazandırmaktan çok kaybettirdiği 
kanısındayız. Kampanyanın önemine 
önce velilerin inandırılması gerekirdi. 
'Ben yaptım oldu' zihniyeti ile hareket 
edilmesinden dolayı katılımın daha da 
düşeceği görünüyor" diye konuştu 

Eğitim sürecine veliler de dahil edilmeliydi 
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Hem nalına hem mıhına

Metin Atamer 
Fizik Mühendisi

ALİ HOCA’NIN 
EZANI

Dokuz Eylül Üniversitesi (DEÜ) 
Genel Jeoloji Anabilim Dalı 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Hasan 
Sözbilir, Kahramanmaraş'ın 
Pazarcık ilçesindeki 5 
büyüklüğündeki depremin 6 Şubat 
2023'teki depremlerinin artçısı 
olarak kabul edilebileceğini belirtti.

Prof. Dr. Sözbilir, cumartesi 
günü saat 09.31'de meydana gelen 
depremin dış merkezinin 6 Şubat 
2023 Pazarcık depremindeki ilk 
kırılmanın yaşandığı Narlı'nın 
güneyine karşılık geldiğini, buranın 
aynı zamanda Ölüdeniz fayına ait 
Sakçagöz Fayı'nın kuzey ucunda 
bulunduğuna dikkat çekti.

Ölüdeniz Fayı'nın Türkiye 
sınırları içindeki kollarının güneye 
doğru Sakçagöz Fayı, Yesemek Fayı 
ve Hacıpaşa Fayı şeklinde devam 

ettiğini belirten Sözbilir, "Daha 
güneyde Suriye, Lübnan, İsrail gibi 
ülkelerden geçerek 1000 kilometre 
uzunluğa kadar ulaşıyor" dedi.

Türkiye Diri Faylarının 
Paleosismolojik Özelliklerinin 
Araştırılması Projesi kapsamında 
ağustos ayında Narlı fayı ve bu 
bölümdeki yüzey kırığı üzerinde 
hendek çalışması gerçekleştiklerini 
hatırlatan Sözbilir, şunları 
kaydetti: "Gözlemlerimiz 6 Şubat 
depreminde kuzey kesimi kırılan 
Narlı fayının güney bölümünün 
kırılmasını henüz tamamlamadığı 
yönündeydi. Bu görüşümüzü 
kamuoyu ile paylaşmıştık. Bu 
depremde fayın güney bölümünde 
5 büyüklüğüne karşılık gelen bir 
kırılmanın gerçekleştiğini görmüş 
olduk. Bundan sonra kırılmaların 

Sakçagöz, Yesemek ve Hacıpaşa 
faylarına doğru göç etmesi 
beklenir.

Benzer durum 6 Şubat 2023 
tarihinde Ekinözü merkezli ikinci 
depremin Göksun civarındaki 
ucunda gerçekleşiyor. Burada da 
büyük depremden beri yüzlerce 
deprem gerçekleşmiş durumda. 
Bu noktanın hemen güneyindeki 
Savrun Fayı üzerinde belirli bir 
stresin birikmiş olması gerekiyor. 
Yine depremde oluşan yüzey 
kırığının en kuzey ucundaki 
Pütürge civarından Bingöl'e doğru 
da stres birikimi söz konusu."

Prof. Dr. Sözbilir, daha sağlıklı 
veri elde etmek için önümüzdeki 
hafta Hacıpaşa ve Yesemek 
faylarını yerinde inceleyeceklerini 
de bildirdi. cumhuriyet

“Kırılmalar, Sakçagöz, Yesemek 
ve Hacıpaşa faylarına kayacak”

Henüz çocukken zaman zaman gittiğim 
ve oturduğumuz evin karşısında bulunan 
minaresi çift şerefeli bir cami vardı, 
bu camiyi her zaman hatırlarım. Bu 
caminin minaresine her namaz vaktinden 
evvel imam ‘Ali Hoca’, oflaya puflaya ilk 
şerefesine çıkar, iyice soluklandıktan sonra 
bir eli ile şerefenin küpeştesini tutar, diğer 
elinin başparmağını kulağının memesini 
bastırarak ezan okumaya başlardı. O 
yükseklikte belki insanın başı döneceği 
içindir mi neden bilmem, şerefenin 
kenarına sıkı sıkıya tutunurdu. 

Her beyiti ve tekrarını ilk önce doğu 
yönüne doğru söyler, sonra ikinci beyit 
için şerefenin kuzey yönüne gelir, orada 
ikinci beyiti ve tekrarını söylerdi. Daha 
sonra üçüncü beyit için batıya yönlenir 
ve tekrarını da burada okurdu. Güney 
yönüne dönmeyi pek sevmezdi, amma 
kural gereği onu da yerine okumak 
mecburiyetinde kalırdı. Kışın devamlı 
kuzeyden esen rüzgardan dolayı, 
paltosunu iyice kapatıp kuzeyde okunacak 
beyti hızla bitirip, tekrar batıya yönlenir 
ve ezan görevini sona erdirirdi.  Hızlı bir 
şekilde minarenin döner merdiveninden 
çabucak inerdi. 

Her bir yönde söylediği cümleleri 
ve sesini kulaklarıma her gün çok 
defa dinlediğimden iyice işlendiğini 
düşünmekteyim. Her ezanda bu 
merdivenleri çıkar ve ezanı okuduktan 
sonra camii içine gelir, cemaatin önüne 
geçip o namazı kıldırırdı. 

Her namaz ezanı ayrı bir mâkamla 
okunurdu. Bu nedenle sabah ve akşam 
namazının ezanını çok severdim. Saba 
mâkamında okunan ezan hala bana 
her zaman uhrevi bir haz vermektedir.  
Her gün beş sefer bu işlemi yapan Ali 
Hoca, yatsı namazından sonra camiinin 
bahçesinde bulunan küçük, tek katlı 
müştemilatta istirahate çekilirdi. Eşini 
hiç görmezdik, kendisi boş zamanlarında 
caminin bahçesinde sebze ve meyve 
yetiştirirdi. 

Camii’nin karşısında terzi Kayhan’ın 
dükkanı vardı. Ezanla beraber elindeki 
işi bırakıp, gerekirse lavaboya yönlenir 
ellerini, yüzünü, kollarını yıkar, 
kulaklarını temizler, ellerinin tersiyle 
ensesini siler, alın ve yukarsına ıslatır, 
ayaklarında bulunan meslerinin 
üzerinden temizlik amaçla ıslak eli ile 
silerdi. Daha sonra meslerini giyer, doğru 
namaza giderdi. 

Ezan sesi zaten mahalli olur ve namaz 
için o camiye gelecek olan mahalleli, 
zamanını bilir ve namaz vakti oraya 
gelirdi. Caminin diğer bir yanında 
yaşlıların gittiği bir kahvehane vardı. Bazı 
yaşlı mütedeyyinler namazdan sonra 
kahvehaneye gidip bir sonraki namaz 
vaktine kadar, burada zaman geçirirlerdi.  
Kahvehanede çay ve kahve içip, kimi 
zaman kağıt oynarlar, vakit geçirirlerdi. 
Nede olsa o tarihlerde bu günkü kadar çok 
önemli konular, enflasyon, geçim sıkıntısı, 
mülteci istilası, pahalılık, hissedilir şekilde 
yoktu.   

Bilhassa ramazan aylarında evimizde 
iftarda sofra kurulur, evdeki yiyecekler 
masaya yerleştirilir, çay demleye 
bırakılır ve evimizden görünen camiinin 
minaresinde Ali Hoca’nın şerefede boy 
göstermesini beklerdik. Ali Hoca zamanı 
gelince bu ezanı o kadar hızlı okurdu 
ki kendisinin de aç olduğunu anlardık 
ve hızlı bir şekilde evine yetişmek için 
minarenin merdivenlerini üçer beşer 
atlayarak indiğini düşünür, sofrasına 
yetişip birkaç lokma ile oruç açtığını 
tahayyül ederdik.  İftardan sonra camiye 
gidip Ali Hoca’nın cemaati beklediğini 
görürdük.  

Bu günlerde her yöne ayrı beyitlerin 
okunduğu, ezan sesinin yalnız mahalle 
halkına hitabeden ses şiddetinde bir 
namaz çağırısı olmasını özlemekteyim. 

Minarelere çıkılmadan, oturdukları 
yerden bir banttan dinletilen ezan, 
zaman içinde üretilen ses yükselticiler, 
hoparlörler vasıtası ile her yöne bütün 
beyitlerin okunması şekline dönüşmesini, 
hatta ses şiddetinin sonuna kadar açılarak 
kilometrelerce uzağa dinletme amacını 
üzülerek seyretmekteyiz. Hoparlör 
seslerinin bağırtılarak ezan okunmasının, 
ezanı ulviyetten uzaklaştırdığını 
düşünmekteyim. 

Kimi camilerin her tarafına konulan 
onlarca hoparlörler marifeti ile Ezan, dine 
karşı olumsuz hislerin doğmasına neden 
olmakta, dinden uzaklaşıp, ziyadesi ile 
gürültüye dönüştüğünü düşünmekteyim.

622 yılında ilk ezanı Medine’de, 
Habeşistanlı köle bir ailenin çocuğu 
olan ‘Bilal-i Habeşi’, İslamiyet’i ilk kabul 
eden 7 kişiden biri olduğundan, Hz. 
Muhammed’in isteği üzerine ezanı 
dört ayrı yöne, dört ayrı beyit olarak 
okuduğunu bilmekteyiz. 

Kurtuluş’taki camiinin müdavimlerinden 
ayakkabı tamircisi Seyfi dayı vardı, o 
kimi zaman ‘’ Hey Gidi Günler Hey’’ diye 
geçmişi hep anardı. Ben ise bugün ezanı 
ulviyetinden saptıranları seyrederken, 
‘’Hey Gidi Günler Hey’’ diye bir sözüm 
geldi söyledim hem nalına hem mıhına.

Baraj, Yesemek’in UNESCO 
sürecini engelleyebilir

Engin, ‘’Yesemek için UNESCO süreci 
devam ediyor ama baraj projesi önüne bir 
engel oluşturuyor. Her ne kadar mahkeme 
kararlarıyla baraj projesi engellenmiş olsa da 
yapılmayacağına dair kesin bir bilgiye sahip 
değiliz. Eğer böyle bir proje hayata geçerse 
maalesef UNESCO sürecini baltalayacağı gibi 
Yesemek gibi çok değerli bir kültür alanına da 
olumsuz etkileri olacak’’ diye konuşma yaptı. 

Bölgenin en uzun soluklu 
kazı projesi devam ediyor

Oylum Höyük kazılarının 1987 yılında 
başladığını ifade eden Engin, ‘’Oylum 
Höyük, Güneydoğu Anadolu Bölgesi’nin 
en uzun soluklu kazı projesi. 2012 yılında 
Cumhurbaşkanlığı kararı ile devraldım. Şu 
anda Kültür ve Turizm Bakanlığı ve Gaziantep 
Üniversitesi adına çalışmaları devam 
ettiriyoruz. Son yıllarda yaptığımız kazılarda 
ele geçirilen belgeler, kraliyet mührü ve 
mühür baskıları Oylum Höyüğün ‘Nuhaşçe’ 
ülkesinin başkenti olduğunu gösteriyor. Hitit 
kaynaklarında ise adının ‘Kuilzila’ olduğu 
görülüyor’’ ifadelerine yer verdi. 

Oylum höyük de milattan
 önce 11 bin yıllık bir 

yerleşimden söz edebiliriz
‘Tunç çağlarına odaklanmış durumdayız 

ama Tunç çağlarının üzerinde demir çağ 
tabakaları var. Bunları da araştırıyoruz 
ve inceliyoruz’ diyen Engin, ‘’Genel 
olarak höyükler, binlerce yıllık yerleşim 
katmanlarının üst üste birikintileriyle oluşan 
arkeolojik alanlar. Bu açıdan bakılırsa oylum 
höyük de milattan önce 11 bin yıllık bir 
yerleşimden söz edebiliriz’’ şeklinde konuştu. 

Çivi yazılı belgeler 
ve önemli kraliyet yönetim mühürleri ele 

geçti
Engin, ‘’Şu ana kadar milattan önce 3500’e 

kadar ki tabakalar detaylı olarak incelenebildi. 
Yaptığımız çalışmalar özellikle orta Tunç 
çağ sarayının ve Hititli yöneticiye ait yapının 
açığa çıktığı tabakalara yoğunlaşıyoruz. 
Çünkü bu tabakalarda çivi yazılı belgeler 
ve önemli kraliyet yönetim mühürleri ele 
geçti. Aynı zamanda saray ve idari yapılar 
önemli bulgular barındırıyor. Bu nedenle bu 
tabakalara yoğunlaşmış durumdayız’’ dedi. 
Haber Merkezi

Yüksek kiralar esnafın belini 
büküyor

Yüksek kiraların esnafın belini 
büktüğünü sözlerine ekleyen 
Gaziantep Pideciler Simitçiler ve 
Yufkacılar Odası Başkanı Abdullah 
Sarı, mülk sahiplerinin ÜFE-
TÜFE’ye uymadığının altını çizdi. 

Günlük 3-4 pide fırını kapanıyor
Başkan Sarı, kenar semtlerde fırın 

açılmadığını belirtirken, ‘’İmarlı 
bölgelerde fırınlar açılıyor, ama 
kenar semtlerdeki fırınlar kapanıyor. 
Para kazanamadığından ve giderleri 
karşılayamadığından dolayı günlük 
3-4 pide fırınının kapandığını 
söyleyebiliriz’’ dedi. 

Okulların açılması satışlarımızı 
düşürecek

Okulların açılmasıyla birlikte 
satışların yüzde 35 düşeceğine 
dikkat çeken Sarı, ‘’Gaziantep’teki 
birçok fırınımız odun ile çalışıyor. 
Doğalgaz ile çalışan fırınlarımız da 
mevcut. Bilindiği üzere doğalgaza 
yüzde 38 oranında zam yapılmıştı 
ancak sonrasında yüzde 20 
indirim yapıldı. Esnafımız yüzde 
20 indirimden yararlanmak için 
müracaatlarını yapıyor. Bunun da 
çözüm olmayacağını düşünüyoruz’’ 
açıklamasını yaptı. 

Belediye başkanları belediyeciliği 
bırakmış esnaflık yapıyorlar
Maliyetlerin artmasından dert 

yanan Sarı, ‘’Un, doğalgaz, maya, 
kağıt, işçilik poşet olmak üzere 
tüm girdilerimize bir artış söz 

konusu. Maliyet artışları sürerse 
fırınlarımız batıdaki fırınlı lokanta 
sistemine geçer. Belediyeler ekmek 
fırını ve lokantalar açıyor. Belediye 
başkanları belediyeciliği bırakmış 
esnaflık yapıyorlar. Maalesef çok 
üzücü bir olay’’ ifadelerini kullandı.

En büyük sorunumuz kiralar 
diyebiliriz

Kayıt dışı konusuna değinen Sarı, 
‘’Sektörde kayıt dışı çalışanların 
oranı yüzde 10 ile 20 arasındadır. 
İlgili kurumların bir an önce 
harekete geçerek denetimlerle kayıt 
dışılığın önüne geçmesi lazım. 
İhtiyaç olan yerlere fırınlar açılacak. 
Ama kiralar da yüksek olduğu için 
büyük sıkıntı yaşıyorlar. En büyük 
sorunumuz kiralar diyebiliriz’’ 
şeklinde konuştu. 

Esnafımız çok zor 
ayakta duruyor

Esnafa kredi desteği verilmesi 
gerektiğini sözlerine ekleyen 
Gaziantep Pideciler Simitçiler ve 
Yufkacılar Odası Başkanı Abdullah 
Sarı, konuşmasını şöyle tamamladı: 
‘’Bankaların kredi faiz oranları çok 
yüksek. Zaten hiçbir bankada kredi 
vermiyor. Esnafa 500 bin lira bir 
yıl ödemesiz faizsiz kredi verilmesi 
gerektiğini söyledik, ancak böyle bir 
çalışma yapılmadı. Esnafımızın çok 
zor ayakta durduğunu görebiliyoruz. 
Bu sadece bizim sektör için değil, 
tüm sektörler için geçerli.’’ Haber 
Merkezi 

Kepenk kapatmalar pidecilere sıçradı

Tam 8 yıldır kayıp çocuklara 
dair veri açıklanmıyor

Verilerin gizlendiğini kaydeden Özpolat, ‘’TÜİK 
2016 yılından beri, tam 8 yıldır kayıp çocuklara dair 
veri açıklamayı bıraktı. Kaç çocuk bulundu, kaçı hala 
kayıp bilmiyoruz. 6 Şubat depreminin ardından Aile ve 
sosyal Hizmetler Bakanlığı refakatsiz bin 912 çocuğun 
bin 841'inin ailelerine teslim edildiğini açıklasa da, 
Gaziantep’inde içinde bulunduğu deprem bölgesinden 
çocuklarını arayan pek çok ailenin henüz çocuklarına 
ulaşamamış olduğunu biliyoruz’’ ifadelerini kullandı. 

Çocukların nerede olduğuna
dair şeffaf bir açıklama yapılmıyor

Özpolat, ‘’Deprem bölgesinde 6 şubattan bu yana 
refakatsiz çocukların tarikat ve cemaat yurtlarına 
yerleştirildiğine dair haberler çıkmasına rağmen, 
kaç çocuğun kayıp olduğu ve refakatsiz çocukların 
nerede olduğuna dair şeffaf bir açıklama yapılmıyor. 
Yine ulaşılabilir TÜİK verilerine göre 2010-2014 
yılları arasında mağdur çocuk oranının yüzde 76 artış 
gösterdiği görülüyor’’  dedi. 

Kayıp, şiddet ve taciz gibi 
mağduriyet oranları arttı

Kayıp, şiddet ve taciz gibi mağduriyet oranlarının 
arttığına sözlerine ekleyen Özpolat, ‘’Küçük çocukların 
yaşadıkları bu mağduriyetlerin faillerine baktığımızda, 
failler arasında ebeveynlerin, yakın akrabaların 
veya ailenin yakın tanıdıklarının önemli bir oranı 
oluşturduğunu görüyoruz. Bu tablonun oluşmasının, 
iktidarın aileyi güçlendirme politikalarını, hane 
içindeki kadın ve çocukların yararını gözetmemek 
ve hatta zaman zaman canlarını tehlikeye atmak 
pahasına hayata geçirme ısrarından kaynaklı olduğunu 
biliyoruz’’ şeklinde konuştu.  Haber Merkezi 

Antep, en çok kayıp çocuk vakasının Antep, en çok kayıp çocuk vakasının 
yaşandığı iller arasında yer alıyoryaşandığı iller arasında yer alıyor

‘Lakin ülkemizin kırsal ve küçük şehirlerinde 
15-20 kişilik sınıflarımız olabilir’ diyen veliler 
çocukların bunu fazlasıyla hak ettiğinin altını çizdi. 
‘’Büyükşehir ve göç alan şehirler için neden önlem 
alınmaz. Bakanımız sınıflarımız 20 kişilik diyerek 
açıklama yapıyor. Bu nasıl bir çelişki. Ülkemizin 
geleceği olan çocuklarımız neden bu şekilde bir yap 
boz eğitim sistemine maruz bırakılır. Türkiye’mizin 
21. Yüzyılına yakışır fiziki ortamı müsait, sınıf 
mevcudu 20-22 normal standartlarda okullar 
ve sınıflar oluşturmayı kendimize ne zaman şiar 
edineceğiz’’ şeklinde konuştu. 

Sınıf mevcutları 35 ile 38 arasında değişiyor
Sınıf mevcutlarının 35 ile 38 arasında değiştiğini 

ifade eden bir veliler, ‘’Cumhurbaşkanım; 
Türkiye’mizin 21. Yüzyılın da 35-40 kişilik sınıfların 
olduğu fiziki şartlar iyileştirilmeden çocuklarımızın 
bu şartlarda nasıl sağlıklı eğitim alacakları 
Şahinbey İl- İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü tarafınca 
düşünülmüş mü?’’ sorusunu sordu. 

Akran zorbalığını nasıl tolere edeceğiz?
İkili dönemde çocukların erken kalkmasını 

tolere edebildiklerini ancak tekli eğitim öğretim 
sisteminde 30-40 kişilik sınıfları nasıl tolere 
edeceklerini soran veliler ‘’Akran zorbalığını nasıl 
tolere edeceğiz? Fiziki olarak bahçesi dar olan 
okulda çocuklarımız birbirine çarparak mı teneffüs 
edip, sağlıklı şekilde derse nasıl geçecek. Sınıftaki 
öğretmen bu kalabalık ve çekilmez durumu nasıl 
idare edecek, çocuklara susun, beni dinleyin ile mi 
geçecek yoksa ders anlatmaya mı çabalayacak. Bu 
sınıflarda çocuklardan nasıl bir başarı beklenecek?’’ 
dedi. Haber Merkezi

Çocuklar, yap-boz eğitim 
sistemine maruz kalıyor

Yesemek’in milyonlarca Yesemek’in milyonlarca 
turist çekme potansiyeli varturist çekme potansiyeli var

Şahinbey ile Nurdağı ilçelerinde 
göçmen kaçakçılığı yaptığı 
iddiasıyla gözaltına alınan 2 
şüpheliden 1'i tutuklandı.

Valilikten yapılan açıklamaya 
göre, İl Jandarma Komutanlığı 
ekipleri, göçmen kaçakçılığına 
yönelik Cumhuriyet Başsavcılığı 
koordinesinde operasyon 
düzenledi.

Ekipler, ülkeye yasadışı yollardan 
geçen düzensiz göçmenlerin 
Gaziantep'ten başka bir ile 
götürüldüğünün ihbarının alınması 

üzerine, Şahinbey ve Nurdağı 
ilçelerinde yol kontrol noktasında 
çalışma yaptı.

Bu kapsamda durdurulan minibüs 
ve motosiklet sürücüsü H.H. ve 
A.D. gözaltına alındı.

Jandarmadaki işlemlerinin 
ardından adliyeye sevk edilen 
zanlılardan H.H. tutuklanırken, 
diğer şüpheli adli kontrol şartıyla 
serbest bırakıldı.

Öte yandan göçmen 
kaçakçılığında kullanılan araç ve 
motosiklete el konuldu.cumhuriyet

Göçmen kaçakçısı tutuklandı


